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 בס"ד
 שבת שירה   -  שבת פרשת בשלח

י שצפה לאחרונה בקליפ של שירת ההמונים יחד עם משפחות החטופים בקיסריה שביצעו את השיר "הביתה"  מ

שלא להתרגש עד עמקי נשמתו מכוחה של השירה האחידה, כוחו של ההמון השר ביחד ובמטא את   לא יכל 

 הכיסופים לחזרת היקרים לנו. 

 יש משהו בשירת המונים שמצליח לבטא בצורה מזוקקת יותר רגשות כמו הודיה, תקווה, אפילו פחד. 

 ופותחים בשירה יחד.  עימם ה  עומדים על שפת הים, המומים לנוכח הנס הגדול שנעשבני ישראל  

אז ישיר.   – סדר שמוביל לשירה: העם רואה )וירא ישראל(, העם ירא )וייראו העם(, העם מאמין )ויאמינו בה'( ואז ה

 . זמן לשיר  –השירה מבוססת על חוויה שהם עוברים, על העובדות, על הסיפור, ועכשיו 

בירים תכנים לילדינו באמצעות שירים. כמורה  כרון משותף. גם אנחנו מעיז והשירה מאחדת, השירה יוצרת נרטיב 

( אילו        יצרתי הרבה שירים לתלמידים כדי לזכור טוב יותר את החומר מפני ששיר נכנס עמוק אל הלב )ואל המוח

 הרבה דברים היו מסתדרים כאן.  -יכלו הקצוות השונים בעם לשיר יחד את אותו ניגון 

לא מפחד מדרך ארוכה". הרמז הראשון לדרך הארוכה היא מסעו    אנו מרבים לומר בהזדמנויות שונות "עם הנצח

מתפרס על פני ארבעים    -מסע שאמור לארוך תקופה קצרה יחסית  -של עם ישראל ממצרים לארץ ישראל במדבר 

 שנה.  

תודעת העבדות, הפחד  ולהיפטר לאט לאט מ עם ישראל היה צריך לעבור תהליך התבגרות והתחשלות ארוך 

   .ניכרים בתחילת הפרשהועל ניסיו, כל אלו  והצורך להישען על הקב"המהמצרים הרודפים 

בָר?  -הם ראו את פרעה רודף אחריהם וטענו  תָנוּ לָמוּת בַמִדְּ קַחְּ רַיִם לְּ מִצְּ בָרִים בְּ לִי אֵין קְּ נס שנעשה  ' אחר כך ה'הַמִבְּ

אוּ אֶת יְּשׁוּעַת ה' אֲשֶׁר יַעֲשֶה לָכֶם הַיּוֹם.  " : ל -נדרש מהם בטחון מוחלט בא  – בקריעת ים סוף  בוּ וּרְּ יַצְּ אַל תִירָאוּ. הִתְּ

אֹתָם עוֹד עַד עוֹלָם.  רַיִם הַיּוֹם לאֹ תֹסִיפוּ לִרְּ אִיתֶם אֶת מִצְּ כֶם וְאַתֶם תַחֲרִישׁוּןכִי אֲשֶׁר רְּ חֵם לָּ  " ה' יִלָּ

 ין בניסים. טד ותלוי לחלועד אז העם היה מפוח

על כוחו    , סומךאך אחרי קריעת ים סוף קורה דבר שונה לחלוטין. עם ישראל נלחם בעמלקים, בגבורה וללא פחד

 ועל ידי משה אך ללא התערבות של נס אלוקי.  

 מדוע חל שינוי כזה?

הם הבינו שאין להם  הרב זקס טוען כי מעבר ים סוף היה מהפך בתודעה של עם ישראל. כשנסגר הים אחריהם 

לאן לחזור. יהיו להם עוד ספקות ופחדים אבל עליהם להסתכל עכשיו רק קדימה כי אין דרך חזרה. ממש כמו  

המצביא קורטז הספרדי שרצה שלוחמיו ישארו לכבוש את מקסיקו ולכן שרף את האוניות עמם הגיעו. לא נותרה  

 ק קדימה. להם ברירה אלא לעבור מסע של גדילה שהדרך ממנו היא ר

תלויה ביכולתנו להסתכל קדימה  כעם גם אנחנו עברנו דבר נורא, שבר שממנו אין דרך חזרה. הצמיחה שלנו 

 אל ההצלחה.  - לא בהכרח הקצרה -ובצעידה העקבית בדרך הבטוחה

 יהיו הדברים הללו לע"נ ההרוגים הקדושים, לשחרור החטופים ולרפואת הפצועים. 
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